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SKUPgTINI CRNE GORE

Na osnovu elana 135 Ustava One Gore, elana 69 sta y ii 2 i elana 73 stay 4 Poslovnika
Skupgtine Cite Gore, Odbor za politieki sistem, pravosude i upravu sa 58. sjednice, odrIane 25.
jula 2014. godine, podnosi

IZVJEgTAJ
SA KONSULTATIVNOG SASLU gANJA KANDIDATA ZA IZBOR VRTIOVNOG

DRiAVNOG TUtIOCA CRNE GORE, kojeg je predlotio Tutilald savjet

Na 58. sjednici Odbora za politieki sistem, pravosude i upravu odrianoj 25. jula
2014. godine, realizovano je Konsultativno sasIdanje u sIdadu sa lanom 135 stay 2 Ustava
Cme Gore i 73 stay 4 Poslovnika Skup§tine Crne Gore.

U uvodnot rite& Rifat Rastoder, predsjednik Odbora za politieki sistem, pravosude i
upravu, podsjetio je da je na 12. sjednici prvog redovnog zasijedanja u 2013. godini, 31. jula
2013. godine, Skupgtina erne Gore, usvojila Amandmane I do XVI na Ustav Cme Gore.

Amandmanom III, kojim se zamjenjuju me. 13 i 14 elana 82 Ustava, propisano je da
Skupgtina Cite Gore, izmedu ostalog, bira i razrjegava Vrhovnog ddavnog tu2ioca.

Amandmanom X, kojim se zamjenjuje elan 135 Ustava, propisano je da Vrhovnog
ddavnog tuZioca bira i razrjegava Skupgtina, nakon sasluganja u nadleinom radnom tijelu
Skupgtine, na predlog Ttdilaekog savjeta, po raspisanom javnom pozivu.

Skupgtina Cme Gore je, shodno Ustavnim izmjenama u oblasti pravosuda, na sjednici
osmog vanrednog zasijedanja, 24. septembra 2013. godine, izmedu ostalih, usvojila Zakon o
izmjenama i dopunama Zakona o ddavnom tulilagtvu.

Clanom 36 ovog Zakona, propisano je da Tu2ilaeki savjet dostavlja Skup gtini Cme Gore
obraz1o2en Predlog za izbor Vrhovnog ddavnog tu2ioca, sa listom kandidata koji ispunjavaju
zakonske uslove za izbor Vrhovnog ddavnog tulioca.

Takode, izmjenama i dopunama Poslovnika Skup gtine Cite Gore od oktobra 2013.
godine, predvidene su i nove nadleinosti Odbora za politieki sistem, pravosude i upravu, na
naein da Odbor razmatra Predlog za izbor Vrhovnog ddavnog tulioca.

Tu2i1aeki savjet je, u skladu sa elanom 36 Zakona o ddavnom tulila gtvu („Slulbeni list
RCG", hr. 69/03 i „SluTheni list CG", BR. 40/08, 39/11 i 46/13), nakon sprovedenog postupka za
utvnlivanje predloga za izbor Vrhovnog ddavnog tu2ioca Cite Gore, po javnom pozivu,
objavljenom u „SluThenom listu Crne Gore", broj 23/14 od 30. 05. 2014. godine i dnevnom listu
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„Pobjeda” od 31. 05. 2014. godine, na nejavnoj sjednici odrianoj 22. jula 2014. godine, vedinom
glasova svih elanova, utvrdio PREDLOG da se za vrhovnog driavnog tuiloca Cite Gore izabere
Ivica Stankovie, sudija Vrhovnog soda Cite Gore.

Odboru za politi6ki sistem, pravosude i upravu, kao mati6nom odboru, 24. jula t.g.
dostavljen je Predlog Tulila6kog savjeta za izbor Vrhovnog drIavnog tulioca Cite Gore.

uvodnom nredstavlianiu, kandidat za izbor VDT-a, Ivica Stankovie, saopgtio je da
je roden 25.05.1954. godine u Titogradu. Zavr gio je Pravni fakultet u Titogradu 1979. godine i

pravosudni ispit pred Komisijom Republiekog selcretarijata za pravosude i organizaciju
uprave u Titogradu 1983. godine. Na poslovima pravne struke radi od 1979. godine. Radio je kao
sudijski pripravnik i selcretar Opgtinskog suda Titograd. Od 1984. godine do danas neprekidno je
nosilac sudijske funkcije i to: sudija Op gtinskog suda u Titogradu, sudija Vi geg suda u Podgorici,
sudija Vrhovnog suda Cite Gore, predsjednik Vigeg suds u Podgorici u petogodignjem
mandatatu od 2003. do 2009. godine i nakon isteka tog mandata ponovo je biran za sudiju
Vrhovnog suda Cite Gore, koju funkciju obavlja i dams. Sudijsku funkciju vrgio je u
krivienopravnom referatu.

U nastavku sveobuhvatne i konstruktivne rasprave ueestvovali su poslanici, Z1anovi
Odbora, postavljajudi konkretna pitanja:

Poslanik Slaven Radunovie, u svojoj rijeei istakao je znaeaj hitnosti izbora VDT-a, kao
najvadnije karike u borbi protiv korupcije i organizovanog kriminala, te da je neophodno izabrati
osobu koja je voljna da se suodi sa problemima u Crnoj Gori. Poslanik Radunovio je postavio
pitanje kadnidatu za izbor VDT-a, koji je njegov stvami i lieni motiv da se kandiduje za ovu
funkciju. Dalje je naveo da su poznate odredene kontraverze za jedan dio njegove karijere, gdje
je on, na Odbora za bezbjednost i odbranu, od strane direlctora policije, oznaeen kao osoba preko
koje „cure" informacije, te da kandidat prokomentari ge taj slueaj. Takode, poslanik Radunovie je
postavio pitanje vezano za slueaj „Orlov let", da kandidat priblili videnje tog slueaja, kao neko
ko je ueestvovao u presudenju.

Ivica Stankovie, kandidat za VDT-a, vezano za motive za prijavu, odgovorio je da su
otvorena Poglavlja 23. i 24. i postignuti su odredeni rezultati, all da se trad'i jog veal uspjeh u
borbi protiv korupcije i organizovanog kriminala. S tim u vezi, istakao je da njegovo
dugogodi gnje iskustvo i vrgenje poslova u ovoj oblasti, znaeajno mote doprinijeti u ostvarivanju
cilja na kvalitetan i profesionalan naein. Dalje je naveo da je prilikom sluThene posjete Odbora
za bezbjednost i odbranu MUP-u, u medijima iza gla informacija da predsjednik Vi geg suda
opstruira istragu i rad istraLog sudije, tako da je on preduzeo odrodene radnje i preispitao svoje
postupke, a slueaj je dogao i do suda, a sudski postupak nije dao potvrdu onoga o emu se
gpekulisalo. U torn dijelu, postojalo je i njegovo nezakonito prislu gkivanje, koje nije „dalo
rezultate". Njegov stay je da se time 2eljelo uticati na njegov rad kao sudije, odnosno na rad
suda, to nije prihvatio. Kada je u pitanju slueaj „Orlov let", kojim je bibo optteleno 18 lica,
naveo je da je bio predsjednik Vijeda. Predmet je bio slcden i pravno i einjenieno, presuda je
ispitivana po vanrednom pravnom lijeku i nijesu nadene povrede u tom predmetu.
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Poslanik Slaven Radunovid je u svom komentaru naveo da je zadovoljan odgovorom, sa
molbom kandidatu da, ukoliko bude izabran, posebnu pahtju obmti na postojanje velikog broja
nezakonitih pfislugkivanja, to je ozbiljno pitanje kojem treba temeljno pristupiti.

Poslanica Marta gdepanovie je u svom obradanju postavila pitanje kandidatu kako vidi
ostvarivanje funkcije ttallagtva, kao i nadin ostvarivanja Strategije reforme pravosuda u
narednom periodu, kada je ttailattvo u pitanju.

Ivies Stankovie, kandidat za VDT-a, u svom odgovoru osvmuo se na ustavnu definiciju
drlavnog tufilagtva, posebno istidudi dinjenicu da je tulilac stranka u postupku, kako bi se i on
lion° postavio, u sludaju da bude izabran. Naglasio je da je u tulitadkom poslu najvainija savjest,
pogtovanje zakona i etike i potrebno je obratiti posebnu patju, kako na priloiene dolcaze protiv
okrivljenog, tako i one koji mu idu u prilog. Posebna pa2nja mom biti posvedena kvalitetu
optulnog alcta, koji mom biti jasan, pravno argumentovan, razumljiv, to znadi bez nedoumica. U
odnosu na pitanje vezano za Strategiju reforme pravosuda, odgovorio je da refortna
podrazumijeva jadanje nezavisnosti, samostalnosti, odgovomosti, efikasnosti, transparentmosti,
jadanje povjerenja u pravosude, razvijanje meduinstitucionalnih osnosa, kao i pravosudnih
institucija. Naglasio je da je osnovni pravac u reformi pravosuda, ugradivanje pravne tekovine
Evropske unije u domade zakonodavstvo, uz po gtovanje pravne tradicije Cite Gore. Takode je
istakao znadaj primjene standarda Evropskog suda za fiudska prava u Strazburu.

Poslanica Marta gdepanovie je postavila dodatno pitanje oko organizacije rada
tulilagtva, da Ii se predvidenim obaveznim uputstvima za rad zadire u nazavisnost rada
tuli lagtva.

Ivica Stankovie, kandidat za VDT-a, odgovorio je da tailagtvo nema nezavisnost rada
kao sud, jer funkcionise po principu monolcratskog rada. S tim u vezi, napomenuo je da
ttliilagtvo ne donosi meritorne odluke kao sud.

Poslanik Vladislav Bojovie je postavio pitanje kandidatu da ii je, kao zasluThi gradanin
Podgorice, dobio stan od Glavnog grada. Drugo pitanje odnosilo se na kljudne probleme u radu
tuiilagtva vezano za borbu protiv korupcije i organizovanog lcriminala, odnosno na slueajeve
visoke korupcije.

Ivica Stankovie, kandidat za VDT-a, odgovorio je da jog uvijek nije dobio stan po tom
osnovu. Dalje je naveo da tuiilac mora biti apolitiean, da mora oslu gkivati, prikupljati
obavjegtenja, tra±e iti dokaze, podatke i od poeetka mora biti ukljueen u slueaj, kako bi isti
uspjegno vodio. U odnosu na slueajeve visoke korupcije, poznato je da to nedostaje, to se
navodi i u zakljuocima Evropske komisije. Kada je rijed o politi&om uticaju, istakao je da je
prepoznato da na pravosude najvi ge uti6u zakonodavna i izvr gna vlast, iako bi oni trebalo da se
uzchie od komentarisanja s1u6ajeva koji su u toku, kako se ne bi naru gavao princip pretpostavke
nevinosti.

Poslanik Izet Brand, je postavio pitanje kandidatu kakav je njegov odnos prema
procentu zastupljenosti pripadnika manjinskih naroda u sudovima, iz razloga to smatra da taj
procenat nije adekvatan, te da Ii bi on, ukoliko bi bio izabran na ovu funkciju, ispravio tu
nepravdu. Takode je postavio pitanje kandidatu da Ii ima liadh prijatelja u redovima manjinskih
naroda.
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Ivies Stankovid, kandidat z,a VDT-a, je odgovorio da je uvijek bibo zaposlenih iz reda
manjinskih naroda, aui da zapo§ljavanje zavisi od vie faktora, te da svi ravnopravno ueestvuju na
konicursu i imaju moguthost da budu izabrani, a on litho nikada nije imao predrasude u odnosu
na pomenuta pitanja, niti smatra da treba da postoje prioriteti po bib o kom osnovu. Na kraju je
istalcao da sebe smatra kosmopolitom i intemacionalistom.

Poslanik Milorad Vuletid, je u svojoj rijedi istakao da predlothni kandidat ima
profesionalne i lithe kvalitete, koji su na zavidnom nivou. Od paetka radnog *Ica se istakao
kao izvrstan pravnik i imponuje podatak da je u radu imao preko 90% potvrdenih presuda.
Poslanik Vuleti6 je postavio pitanje koje su gram i operativne radnje koje bi na poeeticu trebalo
preduzeti u cilju poveeanja kvaliteta rada tulildtva, naravno u slueaju da kandidat bude izabran.
U odnosu na Poglavlja 23 i 24, postavio je pitanje kako kandidat vidi ulogu specijalnog tulioca u
tulilaekoj organizaciji.

Ivica Stankovie, kandidat za VDT-a, odgovorio je da, u slaaju da bude izabran,
saeelcao bi ga tim koji je ve6 tu i na eiji sastav nije mogao uticati, au i bi svaki predmet morali
detaljno sagledati i saeiniti kvalitetne optuthe akte. To bi bio glavni pristup iz razloga to je
upoznavanje sa einjenienim stanjem najvainije, jer smatra da kada se prepoznaju „glavne take",
kasnije se ne mole „lutati" na pretresu. U daljem obrazIolenju pojasnio je sada gnju ulogu
specijalnog tu/ioca, u okviru specijainog odjeljenja, kao i onu koja je predvidena zakonom koji
je u izradi.

Poslanik Veljko Vasiljevie, je u svom obradanju naveo da je uloga VDT-a kljuena u
formiranju pravne drlave. Postavio je pitanje da Ii de tulioci koji su svojim einjenjem
neeinjenjem ogtetili drlavu biti pozvani na odgovornost. Take& je podsjetio da je u slueaju
,46ekie" bibo odobreno nekoliko nezakonitih posjeta, pa je pitao kako je do toga doglo.

Ivica Stankovie, kandidat za VDT-a, je odogovrio da ukoliko se utvrdi da tulilac ne
radi savjesno i kvalitetno, preduzimaju se odredene radnje za utvrdivanje odgovornosti, kako bi i
on postupio. to se tiee drugog pitanja, naveo je da je to izazvalo posebnu palnju u javnosti, jer
su bile odobrene detiri dozvole, licima koja su se kasnije pojavila u postupku. Medutim, u
periodu izdavanja pomenutih dozvola, lica o kojima je riled nijesu bila u predmetnom postupku.
Pomenute dozvole su bile izdate samostalno, od strane razlieitih sudija, u periodu kada je bio
predsjednik Vi geg suda.

Poslanik Husnija Sabovie, se u svojoj rijeei pohvalno izrazio o istaknutim referencama
kandidata i zatralio da prokomentari ge praksu koja se pojavljuje u poslednje vrijeme da pojedine
politieke partije svoje izborne neuspjehe pripisuju politiekoj korupciji i da sve to im nije dobro,
razlog je za sudsku presudu. Takode je zatralio da prokomentari ge einjenicu da se „svaka
pojava" podvodi pod formu optulnice, a da sud ne provjerava jesu Ii ispravne iii ne, pa su
posledice take, kako liêno, tako i za bulet drlave.

Ivica Stankovie, kandidat za VDT-a, odgovorio je da su svi pred zakonom jednaki, te
da svaka prijava sa elementima za Icrivieno gonjenje mora biti procesuirana. Prilikom izrade
optuinica, mora se pogtovati zakon, savjest i etika, kako je ranije 'teem), a da sve gto nije
relevantno ide na gtetu tulioca, prilikom sagledavanja rezultata rada.

Predsjednik Odbora, Rifat Rastoder, u svojoj rijeei je prokomentarisao da je kandidat
u sudstvu poznat kao profesionalac sa adekvatnim rezultatima. S tim u vezi, postavio je pitanje iz
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kog razioga se opredijelio da prede iz sudstva u tutilagtvo, umjesto da u sudstvu krunik svoju
lcarijeru. Drugo pitanje se takode odnosilo na procentualnu zastupljenost manjinskih naroda u
strukturi sudstva i tutilagtva, koje je ustavna odredba o kojoj se mom voditi raetma. Na kraju,
zit/ratio je komentrar u vezi polemiekog odnosa izmedu sudstva i taila gtva u predmetu
„Bukovica".

Ivies Stankoyie, kandidat za VDT-a, je, u odnosu na prvo pitanje, odgovorio da je
osjeta ogromnu energiju i potrebu da iskate struenu i pravnieku sposobnost. !Cada je rijed o
strukturi zapogljavanja, istalcao je da do sada nije bio u prilici da utik na zapogljavanje, all sada
je izbor sudija depolitizovan, tako da óe novoizabrana tijela, zadutena za izbor, morati voditi
mama o svakoj strulcturi i svim zastupljenostima. Na kraju, naveo je da je predmet „Bukovica"
bio stolen, donekna je oslobadajue,a presuda, zatim je ulotena talba, pa je Apelacioni sud
preinaeio presudu jer Rimski statut na koji su se pozvali u presudi nije bio na snazi u vrijeme
vrgenja krivienog djela, da bi na kraju uslijedila odlulca Vrhovnog suda, kojom je potvrden stay
Apelacionog suda.

Povodom odrianog Konsultativnog saslu ganja kandidata za izbor Vrhovnog drfavnog
tutioca Cme Gore, predlotenog od strane Tutilaekog savjeta, Odbor je konstatovao:

— da je Tutilaaki savjet u skladu sa elanom 31a Zakona o izmjenama i dopunama Zakona
o driavnom tutilagtvu, raspisao javni pony za izbor Vrhovnog drfavnog tutioca Cme Gore, koji
je objavljen u „Slutbenom listu Cme Gore", broj 23/14 od 30. 05. 2014. godine i dnevnom listu
„Pobjeda" od 31. 05. 2014. godine,

— da je u skladu sa elanom 33 stay 6 Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o
drilavnom tufilaMvu, Tuiilaeki savjet pribavio Mi gljenje o kandidatima za Vrhovnog dez.avnog
tuZioca.

— da je u skladu sa elanom 36 stay 2 Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o
drlavnom tutilagtvu, Tutilaelci savjet 23. jula 2014. godine Skupgtini Cme Gore dostavio
obrazioteni predlog Tulilaelog savjeta za izbor Vrhovnog awriog tutioca Cme Gore, sa
biografskim podacima i Listom kandidata koji ispunjavaju zakonske uslove za izbor Vrhovnog
driavnog tutioca Cite Gore, koji je usmjeren matienom Odboru za politièki sistem, pravosude i
upravu 24. jula t.g.

— da ovaj lzvjegtaj dostavlja Skupgtini na dalje razmatranje i odlueivanje.

Za izvjestioca Odbora, na sjednici Skupgtine odreden je poslanik Rifat Rastoder,
predsjednik Odbora.

,
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